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T 167-7/2013 

Egyszerűsített jegyzőkönyv  

az Oktatási Bizottság 2013. május 13-ai üléséről 

 

 

Jelen voltak: 

Fekete Péter, bizottsági elnök 

Koleszár Kázmér, bizottsági tag 

Molnárné Czeglédi Cecília, bizottsági tag 

Tóthné Gyarmati Magdolna, bizottsági tag 

Varga László, bizottsági tag 

Szakadáti László, alpolgármester 

dr. Kovács András, jegyző 

Rack Ferencné, Biatorbágyi Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 

Marx Árpád, iskolaigazgató 

Palovics Teréz, óvodavezető 

Korbuly Klára, PMAMI vezetője 

Dobosy Gáborné, Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály vezetője 

Gálosi Zita, Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály 

Mester László, kommunikációs munkatárs 

Hingyiné Molnár Ildikó, óvodapedagógus 

Dr. Juhász Andrea, jogi szakértő 

Kecskés László, képviselő 

Ihászné Pálfi Katalin, köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Fekete Péter: Megállapította, hogy a bizottság 4 fővel határozatképes. Javasolta, hogy 

kiküldött anyag híján a bizottság ne tárgyalja az első két napirendet. Kérte, hogy az 5. 

napirend tárgyalásával kezdődjék a bizottsági ülés. A bizottság az elnök javaslatát és a 

módosított napirendet 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

elfogadta. 
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Napirend 

1)  Az önkormányzati intézmények közétkeztetésének ellátására közbeszerzési eljárás 

előkészítéséről 

2)  Az általános iskolai pedagógiai programok véleményezéséről 

3)  A közösségi ház tetőterének beépítési lehetőségeiről 

4)  Az önkormányzat társulási megállapodásainak felülvizsgálatáról 

5)  Biatorbágy Város Önkormányzatának 2013. évi költségvetéséről szóló 3/2013. (III. 01.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

a) A Biatorbágyi Általános Iskola kérelme tanulmányi kirándulás támogatására 

b) A Biatorbágyi Általános Iskola kérelme könyvtárfejlesztés támogatására 

6)  Az oktatás minőségét javító program kidolgozásáról 

7)  Tájékoztató a leendő első osztályosok beiratkozásáról, az első osztályok 

elhelyezéséről 

8)  Az óvodai és bölcsődei felvétel szempontrendszeréről 

9)  Tájékoztató a 2013. évi nyári gyermektáborokról 

10)  Tájékoztató a 2012. évi Országos Kompetenciamérés eredményéről 

11)  Tájékoztató az iskolába járást érintő autóbusz járatok megfelelőségéről 

12)  A Benedek Elek Óvoda napi nyitvatartásáról 

13)  A Török Henrik Pedagógus Díj adományozásáról (zárt ülés) 

14)  Óvodavezetői pályázat elbírálásáról (zárt ülés) 

 

 

1)  Az önkormányzati intézmények közétkeztetésének ellátására közbeszerzési 

eljárás előkészítéséről 

Dr. Juhász Andrea jogi szakértő részt vett a napirend tárgyalásánál. 

 

Fekete Péter: Röviden összefoglalta az ügyben korábban történteket. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: 2014. január 1-jétől lép életbe egy új rendelet a 

közétkeztetésről. Befolyásolja-e a mi döntéshozatalunkat? Érdemes-e a közbeszerzéssel 

elébe menni a majdani rendeletnek? 

 

Tarjáni István megérkezett az ülésre. 

 

Dr. Juhász Andrea: Egy új jogszabályban az átmeneti rendelkezések szólnak a korábban 

megkötött szerződésekről. A közbeszerzés alapján kötött szerződést tv. erejénél fogva kell 
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vagy lehet módosítani, ill. lejáratig érvényben maradhat, amire a szerződő felek 

felkészülhetnek. 

 

dr. Kovács András: Most kerül társadalmi vitára a tervezet. Ha júniusban döntünk, már 

jobban lehet ismerni az új szabályokat. 

 

Koleszár Kázmér: Az a lényeg, hogy a műszaki tartalom jó legyen. Sok helyen maximum 

értékek vannak a rendelettervezetben. A kiírásunkból kivenné a maximumokat. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna A maximum az egészséges táplálkozás követelményét 

tartalmazza. 

 

dr. Kovács András: Értékelési szempont korábban a legalacsonyabb összegű ajánlat volt, a 

legnagyobb gondot pont a túl alacsony ár okozta. Jobb lenne az értékelési szempontnál akkor 

az összességében legelőnyösebb ajánlatot kikötni. Jól kell megfogalmazni az egyéb 

részszempontokat, pl.  A/B menü. 

 

Dr. Juhász Andrea: Szerződéses feltételként kell előírni az A/B menüt. 

 

Rack Ferencné: Egy csoportnak 8 perc alatt kell megebédelnie. Nem tartja kivitelezhetőnek, 

hogy a helyszínen válasszanak a gyerekek A és B menü közül. 

 

Dr. Juhász Andrea: Csak mérhető, számszerűsíthető, számonkérhető minőségi 

szempontokat lehet előírni. A panaszkezelést elő lehet írni, de bírálati szempontként nem 

tudja elképzelni. Az egészséges életmódra nevelés kritériumait meg kell fogalmazni. A döntést 

meg kell tudni védeni. „Vállalja/nem vállalja” típusú kérdést lehet feltenni. Meg kell fogalmazni, 

hogy mit értünk egészségnevelési szemponton. 

 

Fekete Péter: Megfogalmazta javaslatait: 1. Az Iskolatej programban kapott tejet be kell 

kalkulálni az étlapba, ne rendeljük meg a közétkeztetés keretében. 2. Legyen helyben 

választás A/B menü között. 3. Az önkormányzat egy hónapra előre kapja meg az étlapot és 

hagyja jóvá. 4. Írjuk elő konyhai eszközök beszerzését. Pl. tálaló kocsi, tepsis melegítő. 5. 

Moslék alapján legyen visszatérítés bonusz pontként, résszempont. A veszélyes hulladékot át 

kell vennie, le kell mérnie a szolgáltatónak. 6. Egészséges étkezésre nevelésre 

projektkidolgozása és működtetése legyen a kiírásban és az értékelési szempontok között. 7. 

Ebédelési jogosultság kérdését is rendezni kell. Növelni kell a befizetési fegyelmet. Ezek 

szempontok kerüljenek a kiírás anyagába. 
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A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta 

Fekete Péter hét pontba összefoglalt javaslatait. 

Dr. Juhász Andrea távozott az ülésről. 

 

2)  A közösségi ház tetőterének beépítési lehetőségeiről 

 

Dobosy Gáborné: Elkészültek az átdolgozott tervek. Már nem szerepelnek benne a 

vizesblokkok. A statikus vasbeton födémszerkezetet javasol. Ha hosszú távon bármilyen 

funkció lehet a tetőtérben, akkor tartós megoldást kell készíteni. Fafödém esetén vizesedés, 

gombásodás veszélye áll fenn. 

 

Korbuly Klára: Hangszigetelés a kérdés. Lehet, hogy az egyik fal téglából, másik 

gipszkartonból készülhetne. 

 

Fekete Péter: Fafödémmel 4,2, vasbeton födémmel 8 M Ft kell a beruházáshoz. 

 

Szakadáti László megérkezett az ülésre. 

 

Tarjáni István: A hosszú távú megoldást javasolja. 

 

Koleszár Kázmér: Most erre nincs pénz. 

 

Korbuly Klára: A kisebb költségű megoldás a művészeti iskola számára szakmailag 

megfelelő. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Az ajánlattevők megbízhatóak? 

 

Fekete Péter: Ha eldöntöttük, mit akarunk, akkor kérjünk árajánlatokat, amelyek már 

összehasonlíthatóak. Legyen a fafödém, az 1-es rajz szerint. 

 

A bizottság Fekete Péter javaslatát 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek. 

 

Kecskés László képviselő úr bejött a bizottság ülésére. 
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3)  Az általános iskolai pedagógiai programok véleményezéséről 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Ismertette a köznevelési tv. vonatkozó rendelkezéseit a fenntartói és 

működtetői többletfinanszírozás kérdéséről. Az előterjesztés indokaként elmondta, hogy 

érkezett már kérelem kirándulások illetve könyvtárfejlesztésre, ami a vonatkozó 

jogszabályoknak nem felel meg. Ezért fontosnak tartja, hogy mielőbb történjen meg a 

pedagógiai programokkal kapcsolatos működtetői egyetértői döntés, melyet meg kell előznie 

az intézményekkel és az intézményfenntartóval  

 

Korbuly Klára: Csatlakozott Marx Árpád véleményéhez, mely szerint a fenntartónak és a 

működtetőnek egyaránt elküldték a többletfeladatokat tartalmazó táblázatokat és az 

összegeket. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: A táblázatok önmagukban nem hordoznak elegendő információt. Nem 

lehet tudni, hogy az egyes programok hány gyermeket érintenek, mekkora a közvetlen 

szakmai és mekkora a működtetői körbe tartozó tartalma. A képviselő-testület támogatni 

kívánja az oktatás minőségét javító programokat. Erről külön előterjesztés szól. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Indokoltnak tartja, hogy a pedagógiai program ismeretében 

döntsön az önkormányzat többletfeladatok támogatásáról. 

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a határozati 

javaslatot támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek. 

 

4)  Az önkormányzat társulási megállapodásainak felülvizsgálatáról 

 

dr. Kovács András: Az elmúlt bizottsági ülésen már tárgyaltuk az önkormányzat részvételét a 

különböző társulásokban. Ehhez képest új fejlemény, hogy a megszűnő Budaörsi Kistréség 

Többcélú Társulása helyett nem teljesen azonos települési körrel elindult egy kezdeményezés 

a Buda-környéki Önkormányzati Társulás elnevezésű szervezet létrehozására. Ez lényegében 

lefedi a Budakeszi Járást, Budaörs kivételével. Véleménye szerint olyan szervezet jön létre, 

amelynek céljai, fejlesztései közvetlenül vagy közvetve Biatorbágyot is érintik. 

 

Fekete Péter: Tudomásul vesszük a többcélú kistérségi társulás megszűnését. Üdvözlendő 

ez az új társulás. Javasoljuk, hogy polgármester úr tegyen javaslatot arra, hogy az új társulás 

működésére, szerepére tegyen javaslatokat az előzetes tárgyalásokon. 
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Tóthné Gyarmati Magdolna: Eddig statisztikát szolgáltattunk, igaz, szakszolgálatot kaptunk. 

Mit fogunk kapni a befizetésért cserébe. A ZSAMÉRT pl. nyújt konkrétumokat legalább 

felajánlás szintjén. Mi csak a magunk vágyait tudjuk megfogalmazni. 

 

Kecskés László: Nem látom kirajzolódni, hogy mi lenne a haszna ennek az új társulásnak. 

Fekete Péter: Lesz egy konzultatív szerepe, és nagyobb lesz az érdekérvényesítő 

képességünk. 

 

dr. Kovács András: Elképzelhető, hogy társulási formában működtetett intézmény után 

magasabb normatíva lesz, pl. Családsegítő esetében. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Ha van egy jól működő intézményünk, ne kockáztassunk. 

 

Fekete Péter: Létre fogják hozni ezt a társulást. Csak az a kérdés, hogy mi tagok legyünk-e. 

 

Tóth Attila: Társulni mindenképpen érdemes. A feltételek milyensége szerződés kérdése. 

 

Fekete Péter: Javasom az elvi támogatást megadni az új társuláshoz. 

 

Szakadáti László: Csak akkor lépjünk be, ha hatással akarunk lenni rá. legyen meghatározó 

szerepünk benne. Fontos nekünk a vasútállomás projekt megvalósulása.  A közlekedés-

szervezés szempontjából jó lenne, pl. a pátyi út miatt, illetve gyógyvíz-kutatásban. Az a 

kérdés, hogy akarunk-e rámozdulni a város területén kívül eső, de hatásaiban a várost érintő 

kérdésekre. Ha látjuk, hogy mekkora a tagsági díj, könnyebben tudunk dönteni. 

 

Fekete Péter: Külön teszi fel szavazásra az előterjesztés határozati javaslatát és a Buda-

környéki Önkormányzati Társuláshoz való csatlakozás elvi támogatásának kérdését. 

 

A bizottság négy igen szavazattal (4 fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

határozati javaslatot. 

A bizottság három igen szavazattal 1 tartózkodás mellett (4 fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) elvi támogatását adta a Buda-környéki Önkormányzati Társuláshoz való 

csatlakozáshoz. 



7 

 

 

5)  Biatorbágy Város Önkormányzatának 2013. évi költségvetéséről szóló 3/2013. 

(III. 01.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

a) A Biatorbágyi Általános Iskola kérelme tanulmányi kirándulás támogatására 

 

Fekete Péter: A kérelem beadását követően tartottunk egyeztetést az igényelt összegről és a 

támogatásra szoruló tanulók kiválasztásáról. A kérelem alapvetően szociális alapon nyújtott 

támogatásról szól. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Tisztázni kellene, hogy az önkormányzat szociális rendszerében 

milyen támogatás adható a családoknak. Attól tartok, hogy az iskolának nem adható szociális 

jellegű támogatás. 

 

Rack Ferencné: Az elmúlt héten a Családsegítő tartott tájékoztatót, amelyen Pomaházi 

Krisztina, az igazgatási Osztály vezetője elmondta, hogy a rendkívüli gyermekvédelmi 

támogatás keretében a szülők igényelhetnek támogatást, ezért mi kitöltettük velük a kérelem 

nyomtatványokat, amelyeket az iskolában tőlünk vehettek át. 

 

Marx Árpád: Szakadáti László kérdésére elmondja, hogy a pedagógiai programban szereplő 

kirándulásokat ki kellene fizetnie a fenntartónak. Miután tőlük nem tudunk segítséget kérni, 

mert csak halogató válaszokat kapunk, a kirándulás pedig a jövő héten lesz, muszáj volt az 

önkormányzathoz fordulnunk. Eddig mindig a leadott rendezvénytervünkben szerepeltek az 

évvégi kirándulások, és a tornaterem bérbeadásából adtunk támogatást bizonyos szempontok 

szerint néhány tanulónak. Nem tudtam arról, hogy az átalakult rendszerben az oktatásra 

elkülönített keret szociális jellegű kiadásokra nem fordítható. Ezért, mire kiderült, hogy hogyan 

lehetne pénzt juttatni a szülőknek, addigra elindulnak a kirándulások, és sok gyerek kimarad 

belőlük. 

 

Szakadári László: A kirándulások, erdei iskolák költségei nincsenek lefedve a fenntartó által. 

Visszatérünk a működtető és a fenntartó közötti finanszírozási megosztás kérdéséhez. 

 

Marx Árpád: Mivel a fenntartó szociális támogatást nem adhat a családoknak, fordultunk az 

önkormányzathoz. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: A jogszabály egyértelműen rendezi azoknak a programoknak a körét, 

amelyek kötelezőek és ingyenesek minden tanuló számára. Továbbá azt is világosan 
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kimondja a törvény, hogy minden olyan tanórán kívüli foglalkozáshoz, amely fizetési 

kötelezettséget ró a szülőkre, egyrészt meg kell határozni a maximális összegét, másrészt a 

szülők írásos beleegyező nyilatkozatát meg kell kérni. 

 

Szakadáti László: Javasolja, hogy az önkormányzat hozzon létre egy szociális alapot a nem 

kötelező közösségi programokon a rászoruló tanulók részvételének támogatására. Attól 

tartok, hogy az önkormányzat által adható szociális támogatásra nagyon kevesen lesznek 

jogosultak. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Az első lépés legyen az, hogy válasszuk külön az ingyenes tanulmányi 

kirándulásokat a többitől, mert akkor tudunk egyezkedni a tankerülettel. 

 

Fekete Péter: Az oktatás minőségének fejlesztésére félretett alapból lehet pályázat útján 

igényelni a pedagógiai programon kívüli közösségépítő vagy más szempontból hasznos 

tanórán kívüli programokat. Célunk, hogy az eddig jól működő dolgok ne sérüljenek a 

fenntartóváltás miatt. Ezért tudom támogatni a határozati javaslatot, de azzal, hogy rendet kell 

tenni a finanszírozás kérdéseiben és kerüljön ez a téma is a pályázati rendszerünkbe. 

 

dr. Kovács András: Ennek a pályázati rendszernek az is volna a célja, hogy ne az 

önkormányzat és ne a polgármester döntse el, hogy ki a rászoruló. Az iskolai gyermekvédelmi 

rendszer szerepét növelnünk kell az ilyen támogatások odaítélésénél. Az idei egy átmeneti év, 

mert a keletkező problémák kezelésére nincs elegendő idő. Jövőre már az idei tapasztalatok 

alapján tudunk tervezni. 

 

Szakadáti László: Javasolja, hogy 800 000 Ft támogatást kapjon az iskola a 2013-év végi 

kirándulásokon résztvevő rászoruló tanulók támogatására. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Javasolja, hogy az igazgatók a jövőben koordinálják a 

kirándulások szervezését. Ne vegyék egyszerűen tudomásul az osztályfőnökök javaslatát, 

hanem ügyeljenek arra, hogy ne legyenek nagy különbségek az egyes évfolyamok, sőt 

azonos évfolyamon az egyes osztályok között. 

 

Fekete Péter: Lehet az is megoldás, hogy maga az osztályközösség kifizeti azt az összeget, 

amit a kevésbé jó anyagi körülmények között élő családok nem tudnak állni. azt, hogy a város 

mennyit tud hozzátenni, illetve, hogy a szülőtől mennyi hozzájárulás várható el, rendezni kell. 

A naprend lezárásaképpen három javaslatot tesz fel szavazásra a 2012/2013-aas tanév 

tavaszi félévében szervezett osztálykirándulások tanulónkénti támogatására: 
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1. A támogatás mértéke legyen 800 000 Ft 

A bizottság 0 igen, 3 nem, 1 tartózkodás mellett (négy fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) nem támogatta a javaslatot. 

2. A támogatás mértéke legyen 600 000 Ft 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

javaslatot. 

3. A támogatás mértéke legyen 450 000 Ft 

Mivel a második javaslat egyhangú támogatást kapott, a harmadik javaslatról nem szavazott a 

bizottság.  

 

b) A Biatorbágyi Általános Iskola kérelme könyvtárfejlesztés támogatására 

 

Ihászné Pálfi Katalin: A kérelemben megfogalmazott tanulói munkafüzetek,tartós 

tankönyvek, tanári segédkönyvek ügyében megkerestem a Tankerület vezetőjét, aki arra a 

kérdésemre, hogy a működtető önkormányzat támogatása nélkül a tanulók nem jutnak a 

megfelelő taneszközökhöz, azt válaszolta, hogy a tankönyvellátással kapcsolatban az 

önkormányzatnak nincs feladata. A kérelemben szereplő többi könyvtári egység támogatását 

valamennyi iskola számra nyitott pályázati rendszerben képzelem el. 

 

Marx Árpád: A tankönyvtámogatás 12 000 Ft/fő. Ebből egy hetedikes tankönyvcsomag nem 

jön ki. Az összes tankönyvrendelésből kihúztam a munkafüzeteket. A tankerület vezetője azt 

mondta, hogy nem rendelhetünk 12 000 forintnál magasabb összegért, mert nem tudnak erre 

a célra több pénzt adni. Azoknak a gyerekeknek a tankönyvellátása van veszélyben, akik 

törvény erejénél fogva jogosultak ingyen tankönyvre. A könyvtárban nincs használt 

könyvekből állomány. A Tanulószoba számára is biztosítani kell a másnapi felkészüléshez 

minden tankönyvet. Ennek fedezete a tanulónkénti 12 000 Ft. Ez az összeg öt éve nem 

emelkedett. Egy tankönyvcsomag ára 16-17 000 Ft a felső tagozaton. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Hegyekben álltak a használt tankönyvek. Azokkal mi lett? Ha a 

könyvtárból tud tartós tankönyvet kölcsönözni a gyerekek, akkor beleférne az árba a 

munkafüzet is. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: A tankönyvek esetében is be kell kérni a szülők írásos nyilatkozatát a 

következő tanévben használandó tankönyvek árát illetően. 
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Marx Árpád: A korábbi években akár 1 millió forinttal is túlcsúsztunk az ingyenes 

tankönyvkereten, de az önkormányzat ezt kifizette. 

 

Fekete Péter: Szeretnénk tartani a korábbi színvonalat. Javasolta, hogy átmeneti jelleggel a 

következő tanévre 435 000 Ft támogatást kapjon a Biatorbágyi Általános Iskola a könyvtárban 

elhelyezésre kerülő tartós tankönyvek megvásárlására. Egyben kéri a bizottság, hogy a 

Biatorbágyi Általános Iskola a következő tanévtől alkossa meg a használt tankönyvek 

visszavételének eljárásrendjét. 

 

A bizottság a javaslatot 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek. 

 

Koleszár Kázmér távozott az ülésről 

 

6)  Az oktatás minőségét javító program kidolgozásáról 

 

Fekete Péter: A márciusi bizottsági ülésen vetettük fel a biatorbágyi oktatási rendszer 

megújítása részeként egy minőségjavító program illetve támogatási rendszer kidolgozását. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Ez egy első olvasatos változat, amely az intézményvezetőkkel készült 

egyeztetés alapján, illetve az ott elhangzottak továbbgondolásával készült. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Van-e információ arról, hogy a KLIK hogyan támogatja a 120 

órás képzést és a szakképzést? 

 

Molnárné Czeglédi Cecília: A szakmai eszközök beszerzése sem a működtető feladata. 

Ennek milyen lesz a finanszírozása? 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Az intézmények működnek egy állami alap finanszírozáson, az 

önkormányzat ezen felül támogatna olyan programokat és a hozzájuk kapcsolódó 

eszközbeszerzéseket, képzéseket, amelyek a minőség javítását célozzák. Sajnos még 

nagyon képlékeny a költségmegosztás a fenntartó és a működtető között, illetve nem kapunk 

egyértelmű választ ezekre a kérdéseinkre. 

 

Fekete Péter: Eddig is voltak ilyen kezdeményezések, de gondot okozott a pénzhiány. Jó 

lenne, ha először az intézményeken belül alakulna ki egy diskurzus a megcélzott pályázati 

témákról, és a nevelőtestület is véleményezné előzetesen a projektterveket. Lehetséges, hogy 
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munkaközösségek, kisebb iskolai műhelyek is adhatnak be pályázatot éppúgy, mint 

pedagógusok önállóan. 

 

Marx árpád: A Fekete Péter által felvázoltakat valamely program és nem az eszközök 

vonatkozásában tartja jónak.  

Szakadáti László: Meg kellene ragadniuk az iskoláknak a lehetőséget, mert az oktatás 

minőségének fejlesztésére elkülönített összegre nagyon sok jelentkező van a városban, sok 

mindent kellene építeni, utakat, járdát, stb. A többi bizottságban nincs ilyen keret. 

 

Fekete Péter: Lehessen nem akkreditált képzésre is jelentkezni. Javasolta a pályázati témák 

elfogadását és felkéri a hivatalt a pályázat kidolgozására a júniusi bizottsági ülésre. 

 

A bizottság 3 igen szavazattal, (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

javaslatot és a pályázati rendszer kidolgozását.  

 

Koleszár Kázmér visszatért az ülésre. 

 

7)  Tájékoztató a leendő első osztályosok beiratkozásáról, az első osztályok 

elhelyezéséről 

 

Marx Árpád: A leadott létszámhoz képest 8 gyerekkel több a leendő elsősök létszáma. A 

humán osztályban 15 gyerek van. Pedagógus van, terem van, tudnának indítani a Szilyben a 

három osztályt, míg kettő esetén eléggé zsúfoltan lennének. A Tankerület vezetőjének kell 

egyeztetni az osztály engedélyezése érdekében. 

 

Fekete Péter: A Tankerület 5 osztály indítását engedélyezte a Karinthy utcai épületben. Arról 

volt szó korábban, hogy 4 első osztály elhelyezése is problémát jelentene. 

 

Rack Ferencné: A Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Iskolában jelenleg 65 beiratkozott 

gyermek van, és ezért a Tankerület módosította a két első osztály indítására vonatkozó 

határozatát, engedélyezett egy harmadik első osztályt. A Tankerület nem az osztályok 

elhelyezésére, hanem az indítható első osztályokra adott ki engedélyt. 

 

Fekete Péter: Ez egyben jelenti mindkettőt. Van-e valakinek javaslata az összes osztály 

elhelyezésére? 
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Ihászné Pálfi Katalin: A Tankerület vezetője, Hoyos Sándorné eljött a polgármester úrhoz 

egyeztetni, mielőtt megadta volna az újabb első osztály indítására az engedélyt. Elmondta, 

hogy az iskola igazgatójáról azt az információt kapta, hogy egy szakterem beáldozásával meg 

tudja oldani az új osztály elhelyezését. 

 

Rack Ferencné: Arról tájékoztattam, hogy van egy kislétszámú osztályunk, amelyet egy 

csoportbontásra alkalmas teremben el tudunk helyezni, így felszabadul egy tantermünk. De 

még így is kevés a hely. Egy nyolcadik és két negyedik osztály megy ki, és öt első osztály jön 

be, tehát három tanterem szabadul fel. 

 

Fekete Péter: Az Oktatási Bizottság a legutóbbi ülésén kérte, hogy a teremszűke miatt az 

iskola próbáljon lépéseket tenni, hogy a nemzetiségi oktatás két osztályban induljon. Esetleg 

szülőkkel beszélni, hogy ragaszkodnak-e mindenképp ehhez az oktatási formához. 

 

Rack Ferencné: Jeleztem már az ülésen, hogy nem vagyok jogosult megkérdőjelezni a 

szülők nyilatkozatát a nemzetiségi hovatartozásukat illetően. Nem érti, hogyan kerülhetett a 

bizottsági anyagba az a mondat, hogy a szülők nyilatkoztak a nemzetiségi hovatartozásukról. 

Véleményem szerint a szülők nem erről nyilatkoztak, ennek a megfogalmazásnak véleménye 

szerint nincs helye a bizottsági anyagban. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Nemzetiségi oktatás törvény szerint valamely nemzetiséghez tartozó 

gyermekeket illet meg. Ha a szülők kérik gyermekük számára a nemzetiségi oktatást, 

kinyilvánítják, hogy a nemzetiségi közösséghez tartoznak. 

 

Fekete Péter: A város, a fenntartó és az intézmény csak partnerségben tudja megoldani  a 

problémákat. Ha a város kéri az intézmény együttműködését, és az intézmény nem reagál ere 

pozitívan, csökken az esélye, hogy a város erőfeszítéseket tesz az intézmény érdekében. 

Csak együtt tudunk jó megoldásokat találni. Sajnálatos, hogy az iskola meg sem próbálta, 

amit kértünk. Reméljük, hogy aki a döntést hozta az induló első osztályokról, tud javaslatot 

tenni az elhelyezésükre is. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: A Tankerület vezetője megkapta a kimutatást a torbágyi épület oktatási 

helyiségeiről. Rendelkezésre áll mindhárom épület alaprajza. Az elhelyezendő osztályok 

számát és az osztályok jelenleg ismert létszámát is tartalmazza a kimutatás. Ezeknek az 

adatoknak az ismeretében született a döntés. 

 

Rack Ferencné: A három igazgatónak le kell ülnie, megbeszélni az osztályok elhelyezését. 
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Marx Árpád: Megkérdezte az egyik harmadik osztály szülőit, hogy mit szólnának, ha 

szeptembertől a Szily-kastélyba kerülne sz osztály. Nagyon erős volt a tiltakozás, az 

ellenállás. 

Fekete Péter: A hivatal munkatársai felmérték ugyan az iskolaépületeket, de nem pontos a 

Karinthy utcai épület oktatási helyiségeit tartalmazó táblázat. Javítás után meg kell küldeni a 

Tankerületnek és tovább kell egyeztetni az osztályok elhelyezését. Közben az iskolák üljenek 

le megbeszélni, hogy a következő tanévben melyik osztályt hová lehet elhelyezni. Nem 

támogatjuk a Biatorbágyi Általános Iskola már működő alsós osztályainak áthelyezését a 

Karinthy utcai épületből a Szily-kastélyba. Kitartunk amellett, hogy Torbágyon biztosítani kell 

legalább alsó tagozaton oktatást azoknak, akik nem német nemzetiségi képzésben 

szeretnének részesülni. Biatorbágy Város Önkormányzata a beiratkozási szándékok előzetes 

felmérésének eredményeire és a demográfiai adatok alakulására tekintettel elindította a 

szükséges többlet tantermek kialakításának munkálatait a Szily-kastélyban. A beiratkozási 

adatok és a tankerületi döntések következtében a Karinthy utcai épületben a 2013/2014-es 

tanévben a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola három és a Biatorbágyi 

Általános Iskola egy első osztálya kapott engedélyt. Ezáltal aggályossá vált az épületben 

működő iskolák osztályainak elhelyezése, a csoportbontások tanteremigényének biztosítása 

és a délutáni művészeti órák megtartása.  

Tekintettel a város oktatási szerkezetére, Biatorbágy Város Önkormányzata elkötelezett 

amellett, hogy a Biatorbágyi Általános Iskola már működő alsós osztályai továbbra is a 

Karinthy utcai épületben tanulhassanak, beleértve az 2013/2014-es tanévre ide beiratkozott 

első osztályosokat is. Kitartunk amellett, hogy Torbágyon biztosítani kell legalább alsó 

tagozaton oktatást azoknak, akik nem német nemzetiségi képzésben szeretnének részesülni. 

Felkérjük a fenntartói feladatokat ellátó Budakeszi Tankerület vezetőjét, hogy működjék közre 

a 2013/2014-es tanévben induló első osztályok ésszerű és méltányos elhelyezésében.  

 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

Fekete Péter javaslatát. 

 

8)  Az óvodai és bölcsődei felvétel szempontrendszeréről 

 

Fekete Péter: Az óvodai és bölcsődei felvételekről egységes szempontrendszer alapján hoz 

majd döntést a felvételi bizottság. Az utolsó ponttal nem ért csupán egyet, nem tudja 

támogatni, hogy azok, akik bölcsődébe járnak, automatikusan felvételre kerüljenek az 

óvodába. 
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Palovics Teréz: Egyetért Fekete Péter megállapításával. 

 

Koleszár Kázmér: Véleménye szerint is egyenlő eséllyel kelljen indulni az óvodai 

férőhelyekért, mert ha egy bölcsődés gyermeknek kistestvére születik, és anyukája ismét 

otthon marad, ne részesüljön előnyben. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: A kérdéses pont megfogalmazásával az volt a célja, hogy erősebb 

legyen a szülő kérése és a gyerek érdeke, mint a szabályok mechanikus alkalmazása. Van 

olyan, közösséghez szokott gyermek, akinél törést jelent, ha egyszer csak nem járhat többé 

oda, mert kistestvére született. A pont megfogalmazása tartalmazza azt a kitételt, hogy „ha a 

szülő kéri”, tehát szó sincs automatizmusról. Van olyan szülő, akinek nagy segítség, ha 

legalább fél napig egyedül lehet a legkisebb gyermekkel, s van olyan gyermek, aki szeret a 

kortársaival játszani. 

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatja és 

elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek, hogy a felvételi eljárás során előnyben 

részesüljenek azok a gyermekek, 

 akiknek mindkét szülője dolgozik 

 akik nagycsaládban nevelkednek 

 akik biatorbágyi lakcímmel, ennek hiányában tartózkodási címmel rendelkeznek 

 akiknek a védőnő megítélése szerint a megfelelő fejlődése  közösségben biztosított 

 

9)  Tájékoztató a 2013. évi nyári gyermektáborokról 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Ismertette az EMMI által meghirdetett pályázati lehetőséget a 

rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülő, ez alapján a szorgalmi időben 

ingyenesen étkező gyermekek számára a nyári szünidőben nyújtható ingyen ebédről. 

 

Fekete Péter: Megköszönte a tájékoztatást a 2013. évi táborokról. Javasolta, hogy az 

Oktatási Bizottság adja elvi támogatását az EMMI pályázathoz, azzal, hogy a PÜSB keressen 

rá forrást. 

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a nyári ingyenes étkezést biztosító, EMMI által 

kiírt pályázaton való indulást, azzal, hogy a PÜSB találja meg annak fedezetét. 
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10)  Tájékoztató a 2012. évi Országos Kompetenciamérés eredményéről 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Tájékoztatja a bizottságot, hogy a Biatorbágyi Általános Iskola tanulói 

a 2012. évi Országos Kompetenciamérésen az országos átlag feletti eredményeket értek el. 

Megfigyelhető javulás a korábbi években elért teljesítményhez képest. Ugyanakkor még 

mindig magasnak találja a minimumszint alatt teljesítők arányát. 

 

Koleszár Kázmér: Megfigyelhető, hogy a nyolcadikos eredmények gyengébbek, mint a 

hatodikosoké. 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Ez nem biatorbágyi jelenség. Kigyűjtötte néhány iskola adatát, 

és nagy hasonlóságot mutatnak az eredmények. 

 

Marx Árpád: Ez a mérés csak az adott pillanat teljesítményét tükrözi. Nem ideálisak a 

feltételek, mert május végén a nyolcadikosok, akiket már felvettek középiskolába nemigen 

bírhatók rá a teszt alapos kitöltésére. 

 

Fekete Péter: Vajon minek köszönhető a javuló tendencia? 

 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Az iskolákban egy időben kötelező volt bizonyos időkeretet a 

kompetenciafejlesztésre fordítani. Ezt ugyan eltörölték, de a pedagógusok felkészítik a 

gyerekeket ilyen feladatok megoldására. 

 

Fekete Péter: Megköszönte a tájékoztatást és a napirendi pontot lezárta. 

 

11)  Tájékoztató az iskolába járást érintő autóbusz járatok megfelelőségéről 

 

Marx Árpád: Az a jelzés érkezett az SZMK-tól, hogy a 6. óra végéhez kapcsolódóan nincs 

olyan busz, amivel a gyerekek a lakóparkba haza tudnának jutni. Sokat kell gyalogolniuk. 

 

Fekete Péter: A menetrend alapján tényleg hiányzik 13:50 és 14:00 óra között olyan járat, ami 

érinti a lakóparkot. Kérjük a hivatalt, hogy ezzel a kéréssel keresse meg a Volánt. 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a javaslatot 

támogatta. 
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12)  A Benedek Elek Óvoda napi nyitvatartásáról 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Az Oktatási Bizottság áprilisi ülésén vetette fel szülői észrevétel 

alapján napirendre a Benedek Elek Óvoda napi nyitvatartásának kérdését Fekete Péter elnök 

úr. A bizottság akkori kérése volt, hogy készüljön a szülők körében felmérés a nyitvatartási 

idővel kapcsolatos véleményekről. A felmérés feldolgozása megtörtént. Az eredmény szerint 

nyolcvan körüli azoknak a családoknak a száma, akik a jelenlegi 17:00 órai zárást túl korainak 

tartják. A város költségvetésében van fedezet az óvodánkénti fél óra többletóraszám 

finanszírozására. A szervezési feladatokat megkönnyíti az óvodai pedagógiai asszisztensek 

alkalmazása, mely a köznevelési törvény szerint 2013.szeptemberétől kötelező. 

 

Palovics Teréz: Az óvoda teljes nyitva tartása alatt óvodapedagógus jelenléte kötelező az 

intézményben. Van olyan óvoda, ahol a csoportösszevonás csak fél öt után lehetőséges. 

Számítottunk rá, hogy a bölcsőde nyitva tartási ideje előbb-utóbb hatással lesz az óvodára. 

 

Fekete Péter: Ma egy fővárosi munkahelyen a munkaidő  átlagosan ½ 5-ig tart. Igen nehéz 

hazajutni Biatorbágyra 5-ig. Javasolja, hogy a határozati javaslat azon pontját támogassa a 

bizottság, amely a jelenlegi nyitva tartási időt fél órával meghosszabbítja. 

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek, hogy a Benedek Elek Óvoda 2013. szeptember 

1-jétől 6:30-tól 17-30-ig legyen nyitva. 

 

Fekete Péter megköszönte a megjelentek részvételét a munkában és a további napirendekre 

zárt ülést rendelet el. 

 

K.m.f 

 

 

 

 Koleszár Kázmér Fekete Péter 

 bizottsági tag bizottság elnöke 

 


